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Křest knihy, nebo spíše divadlo? 
Třebíčští čtenáři už si zvykli, že když 
zdejší autor Milan Krčmář slavnost-
ně představuje své romány, daří se 
mu skloubit obojí. 

A lze čekat, že tomu 
bude i v pátek 7. února od 17 
hodin, kdy v knihovně v Hasskově 
ulici pokřtí svou novou knihu Vše 
je na dobré cestě.

„Opět jsem se domluvil s divadlem 
Ampulka, že z románu vybereme 
několik pasáží, které zdramatizuje-
me. Nikdo se ale nemusí bát, že by se 
tím dozvěděl to nejpodstatnější z pří-
běhu a připravil se tak o čtenářský 
zážitek. Jedná se o scénky ze samého 
úvodu knihy,“ vysvětluje Krčmář.

Jeho román Vše je na dobré ces-
tě poněkud vybočuje z trendu, kte-
rý sám autor nastolil svými před-
chozími počiny Žena z roku 1899, 
Bezejmenní a Případ Toman. To 
vše totiž byly příběhy zasazené do 
začátku 20. století.

„Tento ale není tak striktně histo-
rický. Žánrově je také jiný, je to spí-
še kriminální thriller. Začíná v 60. 
létech a plynule přechází až do sou-
časnosti. Odehrává se po celé střední 
Evropě, opět na skutečných místech. 
A samozřejmě v něm opět nechybí 
ani zmínka o Třebíči a jejím okolí. 
To jsem si opravdu odpustit nemohl,“ 
usmívá se Krčmář.

Rozdíl oproti předchozím romá-
nům tkví tentokrát také v tom, že 
Krčmář na tuto knihu sháněl pení-
ze přímo od čtenářů a sponzorů. 

Kampaň probíhala loni v létě.
„Měl jsem měsíc na to, abych sehnal 

přes 140 tisíc korun. Nakonec to šlo 
snáze, než jsem myslel, proto román 
může vyjít v dvojnásobném nákla-
du, lepší kvalitě a u všech knihkupců 
v republice. Za to bych čtenářům a 
osloveným firmám chtěl moc poděko-
vat. Kdyby tak skvěle nezareagovali, 
teď bychom knihu nekřtili,“ podotý-
ká autor.

Křest knihy se uskuteční v pátek 7. 
února od 17 hodin v přednáškovém 
sále třebíčské knihovny. Vstup je 
zdarma. Knihu bude možné koupit 
přímo na místě, zároveň bude už od 
ledna k dostání i v knihkupectvích. 
 –zt-

MILAN KRČMÁŘ pokřtí novou kni-
hu v městské knihovně.
 Foto: Antonín Zvěřina

Třebíčská knihovna uvítá 
nový román Krčmáře

První akcí letošního roku se stala v 
Galerii Malovaný dům výstava PRO-
LNUTÍ třebíčského výtvarníka Pet-
ra Bendy.  Vernisáž se uskutečnila ve 
středu 22. ledna a otevřela výstavní 
program třebíčské galerie. Výstava 
bude k vidění až do 9. března.

Petr Benda, pedagog, kreslíř a 
gra�k, vystudoval učitelství české-
ho jazyka a literatury a výtvarné 
výchovy na Masarykově univerzitě 
v Brně, dále pak estetiku a estetic-
kou výchovu na Karlově univerzitě 
v Praze. 

Je členem Klubu výtvarných 
umělců Horácka Žďár nad Sázavou 
a Unie výtvarných umělců ČR. Ve 
své tvorbě se zaměřuje na volnou 
a užitou gra�ku. Připravil již více 
než deset autorských výstav v Čes-
ké republice a je zastoupen v sou-
kromých sbírkách nejen u nás, ale i 
v zahraniční. Žije, pracuje a tvoří v 
Třebíči.

Petr Benda se soustředí přede-
vším na ne�gurativní strukturální 
techniky tisku z výšky, z hloubky a 
na kombinace gra�ckých technik, 
využívá metodu řízené náhody. Své 
práce tiskne v malých sériích jako 
podněty k zastavení a zamyšlení 
nad prostými, ale zásadním tématy 
života a společnosti.

„Události se vrství v mé mysli a 
postupně se překrývají, jen některé 
uvíznou v paměti a přetrvají ve spleti 

racionálních úvah a emocí. Moje dny 
jsou tvořeny všedními okamžiky, kte-
ré teprve časem získají na významu. 
Gra�cké listy a kresebné záznamy jsou 
záznamy uplynulých dějů a příslibem 
dějů budoucích,“ říká Petr Benda. 

 –zt- 

V Malovaném domě 
vystavuje Petr Benda

PETR BENDA podepisuje katalog.
 Foto: Antonín ZvěřinaDESET let v roli mluvčí třebíčské radnice oslavila v lednu Irini Martakidisová. 

V souvislosti s tím jí starosta Pavel Pacal na tiskové konferenci předal kytici. 
 Foto: Antnín Zvěřina

Mluvčí oslavila deset let

Pomohou obojživelníkům
Vybudovat Sportovně rekreační areál Zámiš hodlá město Třebíč. To se ale 

neobejde bez komplikací. K budoucímu areálu vede silnice, která se nyní 
málo využívá, později se počítá s větším provozem. Přes tuto vozovku na jaře 
migrují obojživelníci. Do současné doby na jejich přítomnost upozorňovaly 
výstražné cedule. Nyní ochranáři přírody volají po ucelenější ochraně. Mís-
tostarosta Pavel Janata naznačil, že se bude jednat o zábrany, které znemožní 
zejména ropuchám cestu přes silnici. Také se musí vybudovat podchod, kte-
rý umožní migraci za účelem rozmnožování. Ten si vyžádá zhruba dva milio-
ny korun.  –zt-

Zajistili propagaci 
města

Zakázku na výrobu a zajištění vysí-
lání rozhlasových obchodních sděle-
ní uzavřela třebíčská rada města. To 
umožňuje propagaci města u dvou 
provozovatelů rozhlasového vysílání. 
Za tuto službu radnice zaplatí nece-
lého půl milionu korun. Jedná se o 
50 pořadů Třebíčské aktuality, 50 
krátkých zpráv, jednou ročně pořad 
Moje město živě, jednou ročně Den 
s rádiem Blaník. Pokud jde o aktua-
lity, půjde o dvacetiminutový blok. 
 –zt-

Budou nové 
přístřešky

Dodávku a montáž šesti kusů pří-
střešků včetně lavičky na autobusové 
zastávky v Třebíči odsouhlasila rada 
města a vybrala i dodavatelskou �r-
mu z Ptáčova. Starosta Pavel Pacal 
naznačil, že v souvislosti se změ-
nou dopravce u městské hromadné 
dopravy si některé přístřešky bývalý 
dopravce odvezl. Jedná se o zastáv-
ky Na Holečku, Hrotovická, Kosmá-
kova, U kotelny, Samešova a Nová. 
Doplnil, že zastávky budou podobné 
jako stávající.   –zt- 


